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Odpowiedzi na interpelacje złożone w dniu 20.02.2019 r. 
 
 
TREŚĆ INTERPELACJI: 
Na ul. Maleckiego skrzyżowanie z ul. Słoneczną brak znaków pionowych 'ustąp 
pierwszeństwa przejazdu'. Kilka niebezpiecznych zdarzeń, wypadków, do których 
doszło w trakcie ostatniego roku na skrzyżowaniu ulic Słonecznej, Północnej i Targowej, 
utwierdzają mnie w przekonaniu, że trzeba bezwzględnie działać. Proszę o umieszczenie 
znaków ograniczających prędkość lub zainstalowanie progów zwalniających             
w ul. Targowej i ul. Słonecznej. Zwiększenie bezpieczeństwa na drogach publicznych, 
powiatowych i gminnych wymaga niestety poniesienia nakładów finansowych także w 
tym rejonie miasta.  
 
ODPOWIEDŹ: 
Brakujące znaki drogowe na ul. Maleckiego zostaną uzupełnione. Umieszczenie znaków 
drogowych ograniczających prędkość lub progów zwalniających wymaga opracowania 
stałej organizacji ruchu. Referat Zarządu Dróg podjął już niezbędne kroki w kierunku 
wykonania tych zadań. 
 
TREŚĆ INTERPELACJI: 
Nowi mieszkańcy osiedla mają prośbę o postawienie znaku pionowego z nazwą ulicy 
oraz numerem domu 26 przy nowo powstałej ulicy, przedłużenie ul. Świętokrzyskiej. 
Postawienie znaku dwustronnego spowoduje, że będzie bardziej widoczna nazwa ulicy  
a dojazd odpowiednich służb łatwiejszy. Proszę zatem o pozytywne rozstrzygnięcie tej 
sprawy.  
 
ODPOWIEDŹ: 
Znak pionowy z nazwą ulicy i nr posesji przy ul. Świętokrzyskiej został już zamówiony              
i w najbliższym czasie zostanie umieszczony przy nowo powstałym odcinku ulicy. 
 
TREŚĆ INTERPELACJI: 
Czy istnieją plany przedłużenia ul. Kopernika i Świętokrzyskiej, dojazdy do działek 
prywatnych przy ul. Północnej i podbudowy utwardzonej kruszywem drogi osiedlowej 
w kierunku ul. Targowej? Jeśli tak, w jakich terminie jest przewidziana realizacja tych 
planów ze względu na okres ich ważności? To również pytanie mieszkańców działek 
sąsiadujących umieszczoną na planie drogą osiedlową.  
 



ODPOWIEDŹ: 
Gmina Szydłowiec dla inwestycji dotyczących budowy ulic – przedłużenie ulicy 
Kopernika i ulicy Świętokrzyskiej w Szydłowcu otrzymała w 2018 roku decyzje                
o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej. Decyzja na budowę ulicy Kopernika na 
długości 158,08 mb uprawomocniła się w dniu 21 maja 2018 roku, natomiast decyzja na 
budowę ulicy Świętokrzyskiej na długości 73,57 mb uprawomocniła się dnia 7 sierpnia 
2018 roku. Zgodnie z obowiązującymi przepisami prawa decyzja wygasa, jeżeli budowa 
nie została rozpoczęta przed upływem 3 lat od dnia, w którym decyzja stała się 
ostateczna lub budowa została przerwana na czas dłuższy niż 3 lata. 
Na drogę osiedlową równoległą do ulicy Północnej oznaczoną w planie symbolem 
13KDD łączącą ulicę Targową z ulicą Kopernika, nie ma opracowanej dokumentacji 
projektowej. W roku bieżącym rozpoczęto prace przy ulicy Kopernika a mianowicie 
rozebrano budynek stodoły.  
 
TREŚĆ INTERPELACJI: 
Czy w dokumentacji na modernizację i przebudowę ulic na osiedlu Północ:                 
ul. Szydłowieckiego i ul. Kopernika uwzględniono poziomowanie terenu tak by 
występowały naturalne spadki z ul. Słonecznej przez ul. Szydłowieckiego, ul. Kopernika 
do ul. Maleckiego? Czy uwzględniono dofinansowanie dla spółki WiK do prac 
remontowych przy wymianie starej sieci wodociągowej  w ramach tego zadania? Czy 
kompleksowa przebudowa będzie wiązała się również z budową kanalizacji deszczowej, 
której brak doskwiera mieszkańcom osiedla w kilku newralgicznych punktach na 
obydwu ulicach (podtopienia)?  
 
ODPOWIEDŹ: 
Dokumentacja projektowa na przebudowę ulicy Szydłowieckiego oraz ulicy Kopernika 
uwzględnia nadanie odpowiednich spadków w celu prawidłowego oprowadzenia wody. 
Zgodnie z opracowaną dokumentacją wody opadowe z ulicy Kopernika będą spływać  
w kierunku krawężników drogowych poprzez nadanie odpowiednich spadków 
poprzecznych oraz dalej w kierunku ulicy Maleckiego i Garbarskiej w wyniku 
naturalnego spadku podłużnego ulicy, wynikającego z ukształtowania terenu. Z ulicy 
Szydłowieckiego woda będzie odprowadzana powierzchniowo w kierunku ulicy 
Kopernika częściowo poprzez odwodnienie liniowe z koryt typu głębokiego. Posiadana 
dokumentacja nie zakłada wymiany starej sieci wodociągowej. 
 
TREŚĆ INTERPELACJI: 
Jeśli prowadzona jest dokładna analiza zjawiska zmian deklaracji na odpady komunalne 
mieszkańców Szydłowca z osiedli jednorodzinnych i deklaracji ze Spółdzielni 
Mieszkaniowej, związana być może z podwyżkami zatwierdzonymi przez RM, proszę  
o przedstawienie stanu faktycznego i porównanie z listopada 2018 i stanu na dzień 
28.02.2019r. Jednocześnie proszę o stałe monitorowanie tego zjawiska, jeśli zaistniało  
i zagrożenia jakie ze sobą niesie, które być może spowodują dodatkowe obciążenia 
budżetów domowych uczciwie opłacających gospodarkę odpadami w naszej gminie. 
Może się to przyczynić do nie wywiązania się z umowy zawartej z konsorcjum lub 
wymusi kolejne podwyżki dla mieszkańców gminy w wyjątkowej sytuacji kiedy 
znacząco zmniejszą się wpływy do systemu odbioru odpadów.  
 
 
 



ODPOWIEDŹ: 
Termin pierwszych wpłat za odpady po zmianie wysokości stawek upływa w dniu 
15.03.2019 r. Wówczas dopiero możliwe będzie stwierdzenie, czy i w jakim stopniu 
zmiana stawek wpłynęła na wzrost wpływów. Obecnie występuje tendencja zmian 
deklaracji przez mieszkańców, którzy deklarowali zbieranie odpadów w sposób 
nieselektywny. Prawdopodobnie ze względu na wzrost stawki obecnie deklarują zbiórkę 
w sposób selektywny, co o jest zjawiskiem pozytywnym, ze względu na rosnące 
wymagania w stosunku do gmin w zakresie wzrastających koniecznych poziomów  
odzysku odpadów. 
Zmiany w zakresie deklaracji przedstawiały się następująco: w listopadzie 2018 r. 
zmienionych zostało 32 szt. (złożono 4 nowe), w grudniu 36 szt. (4 nowe), w styczniu  
2019 r. zmieniono 214 szt. (złożono 22 nowe), w lutym 2019 r. 207 szt. (w tym 29 
nowych).  
Korekty dotyczyły głównie zmiany sposobu zbierania odpadów oraz ilości mieszkańców 
zamieszkujących na posesji. Korekty wynikały również z wezwań kierowanych ze 
względu na urodzenie dziecka, czy ze stwierdzone  nieprawidłowości.   
W chwili obecnej w systemie jest aktywne 3655 deklaracji dla nieruchomości 
zamieszkanych, z tego 3265 zbiera odpady w sposób selektywny, a 390             
w nieselektywny, dla nieruchomości niezamieszkanych 261 zbiera w sposób 
selektywny, 104 w sposób zmieszany.  
 
TREŚĆ INTERPELACJI: 
Proszę o informację odnośnie firmy Polmink i nielegalnego poboru wody w Krzcięcinie. 
Czy sprawa w sądzie zmierza do pomyślnego dla gminy i spółki WiK rozstrzygnięcia?  
 
ODPOWIEDŹ: 
Spółka Wodociągi i Kanalizacja Sp. z o.o. w Szydłowcu po ujawnieniu faktów 
bezumownego korzystania z urządzeń Spółki, w połowie 2016r. powiadomiła Komendę 
Powiatową Policji w Szydłowcu, która przyjęła zgłoszenie i wszczęła postępowanie w 
sprawie stwierdzonego nielegalnego przyłącza do sieci wodociągowej i nielegalnego 
poboru wody w miejscowości Krzcięcin pod nr 22 przez prowadzącego pod powyższym 
adresem działalność gospodarczą polegającą na prowadzeniu hodowli zwierząt 
futerkowych (norki). W dniu 2 listopada 2016r. Spółka wniosła do Prokuratury 
Rejonowej w Przysusze Ośrodka Zamiejscowego z siedzibą w Szydłowcu ponowny 
wniosek w sprawie. W dniu 29 września 2017r do Spółki wpłynęło z Prokuratury 
Rejonowej w Przysusze Ośrodka Zamiejscowego w Szydłowcu, zawiadomienie         
o przesłaniu aktu oskarżenia przeciwko właścicielowi Spółki POLMINK Sp. z o.o. do Sądu 
Okręgowego w Radomiu II Wydziału Karnego. Tym samym uznany został wniosek 
Spółki Wodociągi i Kanalizacji Sp. z o.o. w Szydłowcu w tym zakresie. W sprawie 
przeciwko właścicielowi Spółki POLMINK Sp. z o.o. toczy się postępowanie karne 
(Sygnatura akt: Nr II K 138/17) przed w/w Sądem Okręgowym w Radomiu - II Wydział 
Karny. Do chwili obecnej odbywają się regularnie rozprawy sądowe. Spółka Wodociągi  
i Kanalizacja Sp. z o.o. w Szydłowcu reprezentowana jest przez Radcę Prawnego 
Bartosza Madeja jako oskarżyciela posiłkowego. Zgodnie z przesłanym do stron 
Zawiadomieniem z dnia 19 lutego 2019r. termin następnej rozprawy wyznaczony jest 
na dzień 19 marca 2019r.  
 
 
 



TREŚĆ INTERPELACJI: 
Jakie rozstrzygnięcia w sądzie i prokuraturze zapadły w sprawie długu OSP Szydłowiec 
wobec wykonawcy parkingu przy jednostce? Wykonawca nie otrzymał należnych 
środków za wykonanie zadania inwestycyjnego w kwocie 84 tys.zł za realizację 
modernizacji parkingu przy ul. Kościuszki. Czy wykonawcy bądź gminie, która środki na 
konto OSP przekazała zostały te pieniądze zwrócone? Czy zapadł wyrok skazujący dla 
ówczesnej Pani komendant OSP w Szydłowcu?  
 
ODPOWIEDŹ: 
Gmina nie prowadzi postępowania w zakresie rozstrzygnięć w sprawie długu OSP 
Szydłowiec wobec wykonawcy, który wykonał zadanie budowy parkingu przy        
ul. Kościuszki. 
Ochotnicza Straż Pożarna w Szydłowcu posiada wobec gminy Szydłowiec zobowiązanie 
w kwocie 32 000 zł. należności głównej. 
Kwota 52 000,00 zł. została umorzona decyzją z dnia 29.12.2017r. znak 
Fn.313.16.4.2017.BK na wniosek OSP Szydłowiec, z uwagi na fakt, iż w/w kwotę OSP 
Szydłowiec przekazała na konto wykonawcy w dniu 20.02.2017 r.     
Gmina Szydłowiec przekazała zawiadomienie do Rzecznika Dyscypliny Finansów 
Publicznych zawiadomienie o naruszenie dyscypliny finansów publicznych polegające na 
wydatkowaniu niezgodnie z przeznaczeniem i nierozliczeniu w terminie przekazanej 
przez gminę dotacji oraz zawiadomienie do Prokuratury Rejonowej w Przysusze Ośrodek 
Zamiejscowy z siedzibą w Szydłowcu o podejrzeniu popełnienia przestępstwa przez 
Prezesa Zarządu OSP w Szydłowcu. 
Rzecznik Dyscypliny Finansów Publicznych umorzył postępowanie wyjaśniające            
w sprawie o naruszenie dyscypliny finansów publicznych Postanowieniem z dnia               
9 października 2018 r. Gmin nie została poinformowana przez Prokuraturę Rejonową    
o prowadzonym postępowania w tej sprawie, ale z otrzymanego od Rzecznika Dyscypliny 
Finansów Publicznych postanowienia, wynika, że Prokuratura Rejonowa w dniu 
25.09.2018 r. umorzyła postępowanie wobec Prezes Zarządu OSP w Szydłowcu.    
 
TREŚĆ INTERPELACJI: 
Kiedy będą jakieś wymierne efekty zmian, które zaszły po utworzeniu nowego LGD 
'Razem na Piaskowcu'? Czy środki pozyskane poprzez stowarzyszenie przez Gminę 
Szydłowiec są rzeczywiście tak duże jak dla gmin z obszaru woj. Świętokrzyskiego? 
Proszę o podanie informacji o uzyskanych kwotach dofinansowania na zadania gminne 
przez Urząd Miejski i podmiotów działających na terenie naszej gminy za ostatnie dwa 
lata.  
 
ODPOWIEDŹ: 
Zgodnie z informacją uzyskaną od Stowarzyszenia LGD "Razem na Piaskowcu"                         
w ogłaszanych naborach 16 wniosków z Gminy Szydłowiec dostało dofinansowanie na łączną 
kwotę 1 187 192 zł z ogólnej kwoty naborów tj. 4 301 488,20 zł.  
 
TREŚĆ INTERPELACJI: 
Mazowiecki Regionalny Wieloletni Program Rozbudowy Infrastruktury Sportowej. 
Proszę o informację jaka ilość inwestycji gminnych znajduje się w rejestrze tego 
programu lub jest ujęta  w planie wieloletnim do realizacji w obecnej i być może 
przyszłych kadencjach?  
 



ODPOWIEDŹ: 
Rejestr Mazowieckich Regionalnych Wieloletnich Programów Rozbudowy 
Infrastruktury Sportowej dotyczył Samorządowego Programu Rozwoju Mazowsza na 
rok 2006. Do roku 2016 prowadzony był nabór do programu rozwoju bazy sportowej 
województwa mazowieckiego (finansowany ze środków Funduszu Rozwoju Kultury 
Fizycznej). Obecnie co roku ogłaszane są nabory na dofinansowanie infrastruktury 
sportowej w ramach programu Mazowiecki Instrument Wsparcia Infrastruktury 
Sportowej. Urząd Marszałkowski Województwa Mazowieckiego nie prowadzi rejestru 
dla infrastruktury sportowej wieloletniej.  
 
TREŚĆ INTERPELACJI: 
Priorytety spółki WiK w Szydłowcu. Proszę o przedstawienie planów inwestycyjnych            
w infrastrukturę na terenie miasta przez najbliższe 4 lata oraz plany remontów sieci 
wodociągowej na osiedlach Północ i Zamkowa.  
 
ODPOWIEDŹ: 
Spółka Wodociągi i Kanalizacja Sp. z o.o. w Szydłowcu wykonuje coroczne prace 
inwestycyjne w zakresie przebudowy i budowy sieci wodociągowych, przebudowy sieci 
kanalizacyjnych oraz przepompowni ścieków. Koszty prac modernizacyjnych w latach 
2015-2018 wyniosły blisko 800.000 zł. Wykonane prace spowodowały zmniejszenie 
kosztów eksploatacji w sieci wod-kan. Na najbliższe lata Spółka w dalszym ciągu planuje 
wymianę sieci wodociągowych (szczególnie tych wykonanych z azbestocementu), 
modernizacje przepompowni ścieków oraz wymianę uszkodzonych fragmentów sieci 
kanalizacyjnych). Na rok 2019 Spółka zaplanowała m.in. prace w ulicy Garbarskiej 
polegające na wymianie odcinka sieci wodociągowej.  
 
TREŚĆ INTERPELACJI: 
Mieszkańcy zwracają uwagę na dezinformację lub całkowity jej brak odnośnie 
przystanków i rozkładów jazdy w Szydłowcu. Proszą o interwencję Gminy, Urzędu w tej 
sprawie. Proszą również o monitorowanie i dokonanie niezbędnych udogodnień 
szczególnie dla osób niepełnosprawnych i nie posiadających własnego środka 
transportu. Brak jest w wielu miejscach (przystankach), szczególnie na Dworcu 
Autobusowym rozkładów jazdy autobusów dalekobieżnych i busów. Brak informacji 
dokładnie, z którego miejsca odjeżdżają czy też do którego miejsca dojeżdżają 
przejeżdżając przez Szydłowiec. Bez tej informacji ludzie nie są w stanie zaplanować 
swojej podróży. W internecie mamy ogólnikowo zapisane przystanki Szydłowiec-ul. 
Kościuszki-Kol, Szydłowiec-ul. Kościuszki-Comes. Mapy jednak błędnie pokazują na 
przystanki, z których podróżni mieliby odjeżdżać we wskazanym kierunku. Zdarzyło się 
już nie raz, że żaden autokar przy tych przystankach o określonej w rozkładzie godzinie 
się nie pojawił. Nie każdy ma możliwość wyjazdu ze Skarżyska-Kamiennej, Radomia, 
bądź stacji PKP w Szydłowcu, stąd wielka prośba mieszkańców o wpłynięcie drogą 
urzędową na przewoźników, żeby podawali aktualne rozkłady jazdy, na wszystkich 
przystankach na terenie miasta.  
 
ODPOWIEDŹ: 
Obecnie na dworcu autobusowym w Szydłowcu zatrzymuje się jeden przewoźnik, który 
wykonuje przewozy osób na liniach dalekobieżnych: Warszawa – Busko Zdrój, Busko 
Zdrój – Szydłowiec. Przewoźnik ten umieścił na tablicy informacyjnej swój rozkład 
jazdy. 



Pozostali dwaj przewoźnicy, tj. firma: ,,BP TOUR” oraz ,,LESZEK WÓJTOWICZ”, 
wykonujący kursy na trasie Lublin – Kraków, korzystają z przystanków 
komunikacyjnych zlokalizowanych przy ul. Kościuszki ,,COMES” po stronie lewej jadąc  
w kierunku Skarżyska (kierunek Lublin) oraz strona prawa jadąc w kierunku Skarżyska 
-Kamiennej (kierunek Kraków). 
Przewoźnicy zostali wezwani do uzupełnienia rozkładów jazdy na w/w przystankach. 
Rozkłady jazdy zostaną również umieszczone na tablicy informacyjnej znajdującej się na 
dworcu autobusowym. 
 
TREŚĆ INTERPELACJI: 
Czy istnieje realna szansa na włączenie do sieci ciepłowniczej bloku na ul. Radomskiej                   
nr 50, w którym na środku osiedla mieszkalnego wielorodzinnego, pali się w piecu i 
smog wyłaniający się komina utrudnia wietrzenie pomieszczeń mieszkalnych w blokach 
sąsiadujących z tą posesją? Jeśli istnieje szansa na podłączenie mieszkań komunalnych 
znajdujących się pod w/w numerem na ulicy Radomskiej do sieci ciepłowniczej już od 
następnego sezonu grzewczego, mieszkańcy osiedla Zamkowa byliby wdzięczni i pełni 
uznania. 
 
ODPOWIEDŹ: 
W budynku przy ul. Radomskiej nr 50 znajdują się lokale socjalne, a nie komunalne. 
Budynek nie posiada wewnętrznych instalacji CO. Poszczególne mieszkania ogrzewane 
są piecami kaflowymi oraz żeliwnymi typu koza. Podłączenie budynku do sieci 
ciepłowniczej wiązałoby się z koniecznością wykonania dokumentacji obejmującej 
przyłącze do budynku, dobudowanie wymiennikowni ciepła (w chwili obecnej           
w budynku nie ma wolnego pomieszczenia, które mogłoby zostać zaadaptowane na 
wymiennikownię ciepła), poprowadzenie pionów ciepłowniczych, poprowadzenie 
instalacji wewnętrznych w lokalach wraz z montażem kaloryferów. Wykonanie takiego 
przyłącza wiąże się z wysokimi kosztami i jest możliwe dopiero po zabezpieczeniu 
odpowiednich środków w budżecie przez Radę Miejską.  
Ponadto, mając na względzie to, że lokale znajdujące się w budynku Radomska nr 50 są 
mieszkaniami socjalnymi, przy podejmowaniu decyzji w sprawie przyłączenia budynku 
do sieci ciepłowniczej należy wziąć pod uwagę możliwości finansowe mieszkańców 
budynku przy ponoszeniu ew. kosztów energii cieplnej.  
 
TREŚĆ INTERPELACJI: 
Proszę o przedstawienie stanu faktycznego na tą chwilę, w jakim stopniu 
zaawansowania jest zamiar umiejscowienia na działce prywatnej przy ul. Polnej anteny 
telekomunikacyjnej internetu szerokopasmowego?  
 
ODPOWIEDŹ: 
Obecnie postępowanie jest na etapie uzupełniania wniosku. Inwestor został wezwany 
przez Burmistrza Szydłowca do dostarczenia wypisu z rejestru gruntów w zakresie 
działek graniczących z terenem inwestycji. Termin wniesienia uzupełnienia upływa 
15.03.2019 r. 
 

z up. Burmistrza 
/-/ 

Dorota Kubiś 
Sekretarz Gminy 


